
Protokół nr 46/XLVI/10
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 21 lipca 2010r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, ul. Rynek 1.
Godzina rozpoczęcia - 10.05
Godzina zakończenia - 12.10

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. 
Powitał  radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w sesji 
uczestniczy 20 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. 
(lista obecności - zał. nr 1 do protokołu)

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska  -  zaproponowała wprowadzenie do porządku obrad sesji 
w  punkcie  „Podjęcie   uchwał”  w   ppkt.  „d”  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy 
finansowej Powiatowi Kłodzkiemu.

Radny Henryk Zimoch – zaproponował  zdjęcie  z  porządku obrad projektu  uchwały w sprawie 
stwierdzenia  wygaśnięcia  mandatu  radnego  oraz  powołanie  komisji  w  sprawie  wyjaśnienia 
przyczyn w związku z którymi zaistniały przesłanki do stworzenia tego projektu uchwały.

Pan Krzysztof Michalak – Radca Prawny -  Rada zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym  nie 
ocenia czy zachodzą przesłanki do wygaśnięcia mandatu radnego czy też nie.  Ustawa wyraźnie 
mówi, że Rada stwierdza wygaśnięcie mandatu  jeżeli zaszły przesłanki zakazu łączenia mandatu 
radnego z działalnością na mieniu komunalnym. Jeżeli Rada zdejmie z porządku obrad ten projekt 
uchwały wówczas Wojewoda zgodnie z art. 98 a ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym będzie miał 
obowiązek  wezwać  Radę  do  podjęcia  takiej  uchwały.  Jeżeli  w  ocenie  Wojewody  będzie  to 
konieczne to w momencie gdy rada w dalszym ciągu nie podejmie uchwały  o wygaśnięciu mandata 
Wojewoda będzie mógł wydać rozstrzygnięcie zastępcze. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan -  „Rada nie  ma kompetencji  do oceny sytuacji 
prawnej.  Państwo  możecie  podjąć  różną  decyzję  ale  osobiście  jestem  przeciwny  zdjęciu  tego 
projektu uchwały z porządku obrad sesji”.

Na posiedzenie przybywa radny Alfred Balawajder.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  wniosek  Zastępcy  Burmistrza  o  wprowadzenie  do 
porządku  obrad  sesji  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi 
Kłodzkiemu.

Rada Miejska 21 głosami „za”:
wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad sesji.
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Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Henryka Zimocha o zdjęciu z porządku 
obrad sesji projektu uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.

Rada  Miejska  17  głosami  „za”  przy  2  głosie  „przeciw”  i  2  „wstrzymujących  się  od 
głosowania”: 
zdjęła z porządku obrad sesji projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 
radnego. 

Przewodniczący Rady Miejskie Andrzej Behan – poddał pod głosowanie  porządek obrad.

Rada Miejska 21 głosami „za”
przyjęła porządek obrad w brzmieniu :
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 15 czerwca 2010r. do dnia 12 lipca 2010r. 
4. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.
b) w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Nowa Ruda za 

pierwsze półrocze   
c) w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej  
d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu
e) w sprawie regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Miejskiej 

Nowa Ruda. 
f) w sprawie ustalenia opłat cmentarnych. 
g) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez 

Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda
h) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez 

Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
i) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez 

Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
j) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez 

Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
5.Odpowiedzi na interpelacje. 
6. Interpelacje radnych.
7. Zapytania radnych. 
8. Sprawy różne.
9. Zakończenie obrad.

 Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej Behan zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu z 
XLV sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”  
przyjęła protokół z XLV sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Ad.3.  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym od dnia 15 czerwca 2010r. do dnia 12 lipca 2010r.   (sprawozdanie – zał. nr 2  
do protokołu)

Radny  Krzysztof  Richter  –  pytanie  w  zakresie  „infrastruktury  i  inwestycji”  ppkt.8 
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Termomodernizacja dachów budynku głównego „A” Gimnazjum nr 1 w Nowej Rudzie.   Kto jest 
oferentem, za jaką kwotę zostanie to wykonane i czy prace zostaną zakończone do1 września br.

Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  i  Inwestycji  Roman  Kaczmarek  –  starają  się  by  zostało  to 
zadanie wykonane w okresie wakacyjnym, tra procedura przetargowa, co do szczegółów  udzieli 
odpowiedzi po przerwie.

Radna Halina Gajcy -  pytanie w zakresie „infrastruktury i inwestycji” ppkt.5  Termomodernizacja 
MZS  nr  1  –  wymiana  stolarki  okiennej  i  drzwiowej.   Informuje,  że  prace  nie  zostały  jeszcze 
rozpoczęte a pozostało bardzo mało czasu.  

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i  Inwestycji  Roman Kaczmarek – firma dokonała  pomiarów 
okien, które zostały już wykonane i w najbliższym czasie rozpocznie się ich wymiana.

Radny  Jerzy  Pulit  -   pytanie  w  zakresie  „infrastruktury  i  inwestycji”  ppkt.4.  Unieważniono 
postępowanie przetargowe na roboty budowlane dla kamienic Rynek 10, 20, 22, 23 i 24. Jaka była 
przyczyna unieważnienia przetargu.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Roman Kaczmarek – przyczyna to mało precyzyjne 
opisanie przedmiotu zamówienia.

Radna Regina Wałęsa – pytanie w zakresie „rozwoju i  promocji  miasta” ppkt.10.  Opracowanie 
materiałów  do  konkursu  pn.:  „Ranking  samorządów  Rzeczpospolitej  2010”  oraz  „Dolnośląski  
Klucz Sukcesu”.  Kiedy zostanie rozstrzygnięty konkurs.

Zastępca Burmistrza Marzena Walińska – nie zna szczegółów  precyzyjnie odpowie po przerwie. 

Radny  Piotr  Wróbel  -   pytanie  w  zakresie  „infrastruktury  i  inwestycji”  ppkt.16  Wszczęto 
postępowanie  i  udzielenie  zamówienia  publicznego  na  wyłonienie  wykonawcy  robót  w  ramach 
zadania pn.  Regionalne centrum Turystyki aktywnej (…) Ile wpłynęło  ofert i czy został wybrany 
wykonawca.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Roman Kaczmarek – wpłynęły 4 oferty z tego jedna 
została unieważniona ponieważ nie spełniała kryteriów przetargu. Obecnie są na etapie sprawdzania 
uzupełnionych ofert.

Radny Janusz Staniocha – jaki procent ustalono na roboty ul. Boh. Getta – ogrodzenie.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i  Inwestycji  Roman Kaczmarek -   została  potrącona kara w 
wysokości 10%.

Radny Henryk Zimoch – na co zostały przeznaczone dodatkowe środki w związku z  przebudową 
dojazdu pod torami – dojazd ul. Orkana

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Roman Kaczmarek – za dodatkowe środki zostanie 
wykonane odwodnienie i drenowanie.

Rada Miejska 21 głosami „za”
przyjęła  sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym od dnia 15 czerwca 2010r. do dnia 12 lipca 2010r.

Strona 3



Ad.4.  Podjęcie pozostałych uchwał:

a)  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

Zastępca Skarbnika Sebastian Dominiak -  wprowadza się do budżetu miasta:
− kw. 53.200,-zł w związku z wypowiedzeniem umowy dzierżawy cmentarzy komunalnych
− kw. 7.858,-zł dotacji celowej na przeprowadzenie powszechnego spisu rolnego 
− kw. 51.680,-zł na dofinansowanie zakupu podręczników szkolnych w ramach Rządowego 

programu pomocy uczniom w 2010r.
Otrzymano środki z Norweskiego Mechanizmu Finansowego w kw. 260.000,-zł z przeznaczeniem 
na cele:

− dotacja   w kw. 170.000,-zł  na realizację  zadania  „Przystosowanie lokalu użytkowego w 
budynku położonym przy ul. Świdnickiej 45-45a  dla potrzeb przychodni zdrowia.

− kw.33.000,-zł środki na roboty dodatkowe „Przebudowa dojazdu pod torami ul. Orkana”
− kw.23.330,-zł  „Budowa oświetlenia ulicznego ul. Wiejska”
− kw. 33.750,-zł zapłata  dla inżyniera kontraktu.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu 
uchwały.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  Komisja  Gospodarczo  Budżetowa  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. Padł wniosek radnego Janusza Staniochy o przeznaczenie środków 
w kw.  23.300zł  przeznaczonych  na  budowę oświetlenia  ulicznego  na  ul.  Wiejskiej  na  budowę 
oświetlenia na ul. Jawornik. Komisja nie przychyliła się do tego wniosku ponieważ oświetlenie na 
ul. Wiejskiej jest dokończeniem już rozpoczętego zadania.

Radny Henryk Zimoch - „ja rozumiem troskę radnego Janusz Staniochy jeśli  chodzi o budowę 
oświetlenia ul. Jawornik, żałuj że tylko że nie skontaktował się w tym temacie ze mną ponieważ ja 
walczę o ten  Jawornik 8 lat.  Rozumiem też  troskę radnego Wróbla,  który w połowie  kadencji 
obiecał, że w II połowie 2010 roku  po obliczeniu oszczędności będziemy się starać coś znaleźć na 
oświetlenie Jawornika. Ta inwestycja jest już zaplanowana, jest pozwolenie na budowę i znalezienie 
40.000,-zł w przeciągu 8 lat zakrawa na kpinę.”

Radny  Piotr  Wróbel  -  „  po  pierwsze  ja  nic  nikomu  nie  obiecywałem jest  Pan  już  tak  długo 
samorządowcem w Nowej Rudzie, że dobrze Pan wie, że to nie radny Wróbel decyduje co jest 
robione i gdzie a decyduje Rada Miejska. Nie tylko Pan się interesuje tą ulicą bo wszyscy radni z 
dzielnicy Drogosław są nią zainteresowani.”  

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – przypomina, że omawiany jest projekt uchwały a 
ta dyskusja idzie w nieodpowiednim kierunku. ..

Radny Janusz Staniocha – na zaczepki radnego Zimocha nie będę odpowiadał bo są kompletnie 
nieprawdziwe. Każdy ma prawo uczestniczyć w posiedzeniach Komisji Gospodarczo – Budżetowej 
i tam zgłaszać własne problemy.

Wobec braku  dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 2 
„wstrzymującym się od głosowania” podjęła:
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Uchwałę nr 389/XLVI/10

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2010.

b) w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Nowa Ruda 
za pierwsze półrocze.

Zastępca Skarbnika Sebastian Dominiak - w związku ze zmianami prawnymi dotyczącymi sfery 
finansów  publicznych,  koniecznym  staje  się  podjęcie  uchwały  dotyczącej  zakresu  i  formy 
informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Nowa Ruda za pierwsze półrocze. Poprzednia 
uchwała odnosząca się do przedstawionej powyżej kwestii pochodzi z roku 1999 i jej treść już się 
zdewaluowała.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu 
uchwały.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  Komisja  Gospodarczo  Budżetowa  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Nowa Ruda 
za pierwsze półrocze.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 390/XLVI/10

 w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Nowa Ruda za  
pierwsze     półrocze.

c) w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.

Zastępca Skarbnika Sebastian Dominiak - w związku ze zmianami prawnymi dotyczącymi sfery 
finansów publicznych, zbliżającym się czasem rozpoczęcia prac nad budżetem przyszłego roku w 
ramach V kadencji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie, obecna treść uchwały „w sprawie procedury 
uchwalania  budżetu  oraz  rodzaju  i  szczegółowości  materiałów informacyjnych  towarzyszących 
projektowi budżetu” powinna ulec zmianie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu 
uchwały.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  Komisja  Gospodarczo  Budżetowa  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”  podjęła:
Uchwałę nr 391/XLVI/10

w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.
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d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu.
Zastępca Skarbnika Sebastian Dominiak - Powiat Kłodzki realizuje projekt  „Współpraca jednostek 
straży pożarnej na czesko-polskim pograniczu, modernizacja wyposażenia i wzajemna pomoc w 
sytuacjach  kryzysowych” współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu 
Operacyjnego  Współpracy  Transgranicznej  Republika  Czeska  –  Rzeczpospolita  Polska  2007  – 
2013, w ramach którego nastąpi zakup pojazdu autodrabiny dla Jednostki Ratowniczo - Gaśniczej 
Państwowej Straży Pożarnej w Nowej Rudzie. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu 
uchwały.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  Komisja  Gospodarczo  Budżetowa  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących się od głosowania” 
podjęła:

Uchwałę nr 392/XLVI/10
  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu.

Posiedzenie opuściła radna Irena Caryk

Przerwa 
Po przerwie

Na posiedzenie powraca Radna Irena Caryk
Posiedzenie opuściła Radna Halina Gajcy.

e) w sprawie regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Miejskiej 
Nowa Ruda.

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska – zgłasza poprawki do projektu uchwały:
- w § 4 wykreśla się pkt.7 
- § 5 ust. 3  otrzymuje brzmienie „(...)Samowolne nasadzenia będą likwidowane po wcześniejszym 
wezwaniu do ich usunięcia.”
- wykreśla się  w § 11 ust. 2 

Radca  Prawny Krzysztof  Michalak – jeżeli  o  poprawki do  § 4 i  § 5  to  nie  można określić  w 
regulaminie, że ktoś ponosi odpowiedzialność lub tej odpowiedzialności nie ponosi ponieważ tą 
kwestię reguluje kodeks cywilny. § 11 karanie karą grzywny reguluje ustawa a nie uchwała dlatego 
taki zapis musiał zostać wykreślony. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu 
uchwały.

Radny  Janusz  Staniocha  –  poinformował,  że  Komisja  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  wprowadzenie  zmian do  projektu 
uchwały tj.:

- w § 4 wykreśla się pkt.7

Rada Miejska 18 głosami „za” wprowadziła zmiany w § 4

-  § 5  ust.  3   otrzymuje  brzmienie  „(...)Samowolne  nasadzenia  będą  likwidowane  po 
wcześniejszym wezwaniu do ich usunięcia.”

Rada Miejska 18 głosami „za” wprowadziła zmiany w § 5

- w § 11 wykreśla się  ust. 2 

Rada Miejska 18 głosami „za” wprowadziła zmiany w § 11

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Miejskiej 
Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 393/XLVI/10

w sprawie regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Miejskiej Nowa  
Ruda.”
f) w sprawie ustalenia opłat cmentarnych.
Zastępca  Burmistrza  Marzena  Wolińska  -  zgodnie  z  art.  4  ustawy  o  gospodarce  komunalnej 
ustalanie wysokości cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej, w tym 
ustalenia opłaty cmentarnej należą do kompetencji Rady Gminy. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu 
uchwały.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  Komisja  Gospodarczo  Budżetowa  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.

Radny  Janusz  Staniocha  –  poinformował,  że  Komisji  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały po  dopisaniu  § 1 w pkt.8  zapisu-   „opłata dzienna”. 

Radny Bogusław Frącek – zwraca uwagę na brak zapisu w projekcie uchwały odnośnie  pochówku 
urn z prochami zmarłych. 

Zastępca  Burmistrza  Marzena  Wolińska  –  cmentarz  nie  ma specjalnie  wydzielonych kwater  do 
pochówku urn, dlatego nie ma różnicy w opłatach.

Radny  Janusz  Staniocha  –  Komisja  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji  zajmowała  się  tym 
tematem i stwierdziła,  że nie ma specjalnie wydzielonych miejsc dlatego traktujemy wszystkich 
jednakowo.  
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Posiedzenie opuścił radny Zdzisław Druciak.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Janusza Staniochy o dopisanie w § 1 pkt. 
słów „opłata dzienna”.

Rada Miejska 18 głosami „za”:
przyjęła poprawkę w § 1 pkt. 8.

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie ustalenia opłat cmentarnych.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 16 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących się od głosowania” 
podjęła:

Uchwałę nr 394/XLVI/10

w sprawie ustalenia opłat cmentarnych.

g)  w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska -  Wspólnota Mieszkaniowa nieruchomości  położonej w 
Nowej  Rudzie  przy  ul.  Niepodległości   nr   21   podjęła  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  w 
Gospodarczym Banku Spółdzielczym Radków z/s w Nowej Rudzie kredytu w kwocie  46 123,00 zł 
z przeznaczeniem na remont kapitalny pokrycia dachowego z przemurowaniem kominów, wymianą 
rynien,  rur  spustowych i  obróbek blacharskich.  Spłata  kredytu została  rozłożona na okres  120 
miesięcy. Gmina Miejska Nowa Ruda jest członkiem tej wspólnoty z udziałem wynoszącym 40 %. 
Jedną  z  form  zabezpieczenia  spłaty  kredytu  jest  wystawienie  przez  Zarząd  Wspólnoty 
Mieszkaniowej lub przez wszystkich członków Wspólnoty weksla in blanco. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu 
uchwały.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  Komisja  Gospodarczo  Budżetowa  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.

Na posiedzenie powraca radny Zdzisław Druciak

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 395/XLVI/10

w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez  
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

h)  w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez 
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Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska -  Wspólnota Mieszkaniowa nieruchomości  położonej w 
Nowej  Rudzie  przy  ul.  Niepodległości   nr   23  podjęła  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  w 
Gospodarczym Banku Spółdzielczym Radków z/s w Nowej Rudzie kredytu w kwocie 55 430,00 zł 
z przeznaczeniem na remont kapitalny pokrycia dachowego z przemurowaniem kominów, wymianą 
rynien,  rur  spustowych  i  obróbek  blacharskich.  Spłata  kredytu  została  rozłożona  na  okres  120 
miesięcy. Gmina Miejska Nowa Ruda jest członkiem tej wspólnoty z udziałem wynoszącym 69,50 
%.  Jedną  z  form  zabezpieczenia  spłaty  kredytu  jest  wystawienie  przez  Zarząd  Wspólnoty 
Mieszkaniowej lub przez wszystkich członków Wspólnoty weksla in blanco. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu 
uchwały.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  Komisja  Gospodarczo  Budżetowa  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 396/XLVI/10

w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

i)  w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska -  Wspólnota Mieszkaniowa nieruchomości  położonej w 
Nowej Rudzie przy ul. Marsz. J. Piłsudskiego nr 25 b-c podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia 
w Gospodarczym Banku Spółdzielczym Radków z/s w Nowej Rudzie kredytu w kwocie 115 000,00 
zł   z  przeznaczeniem na remont dachu.  Spłata  kredytu została  rozłożona na okres 60 miesięcy. 
Gmina Miejska Nowa Ruda jest członkiem tej wspólnoty z udziałem wynoszącym 31,94 %. Jedną z 
form zabezpieczenia spłaty kredytu jest wystawienie przez Zarząd Wspólnoty Mieszkaniowej lub 
przez wszystkich członków Wspólnoty weksla in blanco. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu 
uchwały.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  Komisja  Gospodarczo  Budżetowa  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:
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Uchwałę nr 397/XLVI/10

w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez  
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.”

j)  w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska -  Wspólnota Mieszkaniowa nieruchomości  położonej w 
Nowej  Rudzie  przy  ul.  T.  Kościuszki  nr  1-3 podjęła  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  w 
Gospodarczym Banku Spółdzielczym Radków z/s w Nowej Rudzie kredytu w kwocie 22 000,00 zł 
z przeznaczeniem na remont dachu. Spłata kredytu została rozłożona na okres  60 miesięcy. Gmina 
Miejska Nowa Ruda jest członkiem tej wspólnoty z udziałem wynoszącym 60 %. Jedną z form 
zabezpieczenia spłaty kredytu jest wystawienie przez Zarząd Wspólnoty Mieszkaniowej lub przez 
wszystkich członków Wspólnoty weksla in blanco. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu 
uchwały.

Radny  Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  Komisja  Gospodarczo  Budżetowa  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie spłaty kredytu przez 
Wspólnotę Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 398/XLVI/10

 w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązania  wekslowego  na  zabezpieczenie  spłaty  kredytu  przez  
Wspólnotę  Mieszkaniową z udziałem Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji.

Radny  Janusz  Staniocha  –  złożył  interpelację  dot.  ul.  Andersa  i  jest  połowicznie 
usatysfakcjonowany.

Radna Regina Wałęsa – interpelacja dot. utrzymania zieleni niskiej  i  wysokiej  zostały wysłane 
pisma do odpowiedzialnych instytucji.

Ad. 6. Interpelacje radnych.
Radny Jerzy Pulit  - złożył interpelacje na piśmie w sprawach:
- przeniesienia lokalu wyborczego na parter budynku MOK w Słupcu,
- odbudowy muru oporowego przy ul. Kwiatkowskiego 21,
- remontu drogi dojazdowej do ogrodów działkowych „Zielona Dolina”.

Ad. 7. Zapytania radnych. 
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Radny  Arkadiusz  Michalski  -   pytanie  skierowane  jest  do  Zastępcy  Burmistrza  dot.  pism 
rozsyłanych  przez  ZGKiM  do  właścicieli  lokali  użytkowych  na  terenie  miasta  Nowej  Rudy 
zacytował pismo : „Rejon Obsługi Mieszkańców Centrum zawiadamia, że została przeprowadzona 
inwentaryzacja  reklam  na  budynkach   znajdujących  się  w  administracji  Zakładu.  Uchwałą  nr 
148/XIX/04  Rady Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  z  dnia  28.04.2004.określa  zasady zamieszczania 
szyldów (….) w myśl uchwały za zamieszczenia reklamy należy się opłata W celu umieszczenia 
reklamy należy wystąpić do zakładu z pismem do którego należy dołączyć projekt reklamy wraz z 
dokładnymi wymiarami. W przypadku podjęcia decyzji o rezygnacji z opłat prosimy o demontaż 
reklamy w nieprzekraczającym terminie do 20 lipca br. po wyznaczonym terminie reklamy zostaną 
zdemontowane  na  Pani/Pana  koszt.”  Uważa,  że  jest  to  kolejny zamach  na  podatników w celu 
wyrwania pieniędzy z ich kieszeni. Ale przed tym gdy to zrobimy należy pochylić się nad uchwałą 
w której  jest  zapisane wiele  obowiązków ciążących na Burmistrzu na ZGKiM np. §  11 pkt.  2 
„zarządcy obiektów do dnia 15 lutego sporządzą raporty  określające dochód za poprzedni  rok 
kalendarzowy  z tytułu dzierżawy nieruchomości komunalnych pod umieszczenie reklam (…)” Takie 
raporty zakład ma przedkładać Burmistrzowi jak i komisjom stałym Rady Miejskiej  co nie jest 
czynione.  To  jest  żenujące,  że  trzeba  6  lat  by  dokonać  inwentaryzacji  obiektów.  Apeluje  o 
niepodejmowanie  żadnych  działań  zmierzających  do  demontażu  reklam  bo  ZGKiM  może  się 
narazić  na zbędne koszty i  sprawy w sądzie.  Nadmienia  również,  że  zarządca nie  zrobił  nic w 
zakresie umieszczania anten na budynkach, przyłączy telewizji kablowej. 

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska -  wyjaśnia, że nie zna treści tego pisma ponieważ w tym 
czasie była na urlopie. Uchwała z 2004r. jest obowiązująca  i należy przestrzegać jej w całości. 
Zobowiąże  zarządce  do  zinwentaryzowania  wszystkiego  co  jest  wymienione  w  uchwale  i 
przedstawienia raportu. Przed inwentaryzacją należy zawiesić  demontaż reklam, ale ta kwestia i tak 
musimy zostać uregulowana. 

Dyrektor ZGKiM – Marian Zdunek – pisma te firmował Kierownik ROM- u. Zostało to zrobione w 
celach porządkowych.  Wspólnoty Mieszkaniowe na których są  zamieszczane reklamy pobierają 
opłaty, które są dla nich  pożytkami. Nie zgodzi się  z zarzutem radnego, że od 2004r. ZGKiM nic 
nie robi.

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska – niejednokrotnie przy spotkaniach z właścicielami lokali 
informowała,  że  w  chwili  wyremontowania  kamienic  wszystkie  reklamy  i  szyldy  do  których 
zastrzeżenia  będzie  miał  konserwator  zabytków  będą  zdemontowane  i  zastąpione   innymi 
oczywiście na koszt właścicieli lokali użytkowych 

Radny Arkadiusz Michalski – nie ma pretensji do ZGKiM, że rozpoczął realizację uchwały ale w 
pierwszej kolejności wywiążmy się ze swoich obowiązków zapisanych w uchwale. 

Radny  Henryk  Zimoch  –  Wspólnota  Mieszkaniowa   budynku  przy  ul.  Świdnickiej  109  gdzie 
większość udziałów ma miasto podjęła uchwałę o naprawie dachu. Dach jest podparty belkami bo 
się załamuje, prosi o szybką decyzję ze strony miasta. 

Zastępca  Burmistrza  Marzena  Wolińska  –  na  dzisiejszej  sesji  zostały  przyznane  dla  zakładu 
dodatkowe środki ale nie jest znany kosztorys remontu tego dachu.

Dyrektor ZGKiM – Marian Zdunek – koszt remontu kapitalnego dachu wynosić ma ok 70.000,-zł

Radna  Regina  Wałęsa  –  prosi  o  zamontowanie  tablicy  informacyjnej  na  Osiedlu  Waryńskiego 
ul. Rycerska przy tablicy MOK.  Mieszkańcy nie mają gdzie zamieszczać ogłoszeń.
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Radny Zbigniew Radgowski -przetarg na obiekty przy ul. Kłodzkiej 16 jest rozstrzygnięty i kwota 
jest dużo mniejsza. Czy jest jeszcze taka możliwość by można jeszcze negocjować. W dokumentach 
przedstawionych do przetargu były tzw. rezerwowe inwestycje i o nie rozszerzyć prace skoro są 
środki. Mamy zagwarantowane środki, za które można by było wykonać szersze zadanie.

Zastępca  Burmistrza  Marzena  Wolińska  –  rzeczywiście  będą  oszczędności  i  były  planowane 
dodatkowe działania  odnośnie  kortów tenisowych,  ogrodzenia  i  doświetlenia.  Zdania  te  nie  są 
objęte wnioskiem  o dofinansowanie i dlatego nie ma możliwości rozszerzenia zadania 

Ad. 8. Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej  Behan -   odczytał  apel.  Stowarzyszenia  Aktywizacji  i 
Integracji Społecznej w Stroniu Śląskim proszące o wsparcie finansowe  „Pomoc powodzianom – 
osuwiska  w  Limanowej”  -  pismo  zał.  Nr  3.  Numer  konta  jest  dostępny  w  Biurze  Obsługi 
Samorządu.  W  sprawach  różnych  bardzo  prosi  o  wypowiedź  Pani  Wiceburmistrz  w  temacie 
powodzi, która nawiedziła Nowa Rude w sobotę.

Zastępca  Burmistrza  Marzena  Wolińska  –  podczas  sobotnich  ulewnych  deszczów  najbardziej 
ucierpiał Słupiec gdzie wylał Potok Dzik. Wszyscy mamy pretensje do RZGW za zaniedbania w 
tym kierunku, ale należy dodać, że w miejscach gdzie były dobre mury oporowe ten potok i tak 
wylał gdyż napływ wody był ogromny. Straty są szacowane prze dwie komisje. Jedna szacuje straty 
na mieniu komunalnym a druga komisja jest z MOPS. Panie chodzą od domu do domu gdzie są 
szacowane  straty  w  gospodarstwach  domowych  w  celu  przyznania  poszkodowanym  zasiłków. 
Gmina  będzie  wypłacała  zasiłki  ze  środków  własnych  (rezerwa  budżetowa)  i  wystąpi  do 
ministerstwa o ich zwrot. W trybie pilnym należy odbudować mostek przy posesji Radkowska 30. 
Mostek  jest  własnością  gminy.  Straty  są  głównie  we  własnościach  prywatnych.  Obecnie  są 
sprzątane skutki powodzi  ale tylko w ramach pracy ludzkiej. Nie jest sprzątany potok bo te prace są 
w gestii RZGW. Współpracuje z Panią Moniką Wielichowską Poseł RP, która jest umówiona na 
rozmowę  z  Prezesem  RZGW  o  uruchomienie  dodatkowych  środków  na  likwidację  skutków 
powodzi.  Wrocławskie i Kłodzkie RZGW nie posiada żadnych środków na oczyszczenie Potoku 
Dzik  Cały potok jest do kapitalnego remontu. Zagrożonych jest wiele mostków i tu należy dodać, 
że mostek od ul. Radkowskie, który jest dojazdem do prywatnej posesji  to mostek, jego utrzymanie 
i przyczółki należą do właściciela posesji. Tu jest problem bo ci ludzie nie mają środków, miasto nie 
może  ich naprawić a RZGW też tego nie zrobi. Podczas rozmów sugeruje się mieszkańcom by 
występowali o odszkodowanie od RZGW bo wieloletnie zaniedbania zarządy potoku było skutkiem 
zniszczenia mostków. 

Kierownik  MOPS  Anna  Frankowska  –  zasiłki  dla  powodzian  to  kwota  do  6.000,-zł  czyli  nie 
wszyscy poszkodowani otrzymają maksymalną kwotę. Na dzień dzisiejszy jest 25 rodzin które się 
kwalifikują do wypłacenia zasiłku.  Osobom którym zalało komórki,  garaże w których były np. 
narzędzia nie przysługuje zasiłek, w momencie zalania piwnicy zasiłek się należy gdy np. został 
zalany  piec  C.O.  Wszyscy  mieszkańcy  zostali  poinformowani  o  możliwości  pobrania  środka 
dezynfekującego. 

Radny Michał Prokopczak – jeżeli mieszkańcy na własny koszt muszą wyremontować mosty które 
są dojazdem do ich posesji powinni je sobie ubezpieczyć a to są dla nich dodatkowe koszty. Może 
gmina rozważy możliwość pomocy finansowej w naprawie mostków.

posiedzenie opuszcza radna Irena Caryk 

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska – nie ma takiej normy prawnej która pozwoliłaby gminie 
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dofinansować  remont  prywatnej  własności.  Miasto  ze  swojej  strony może  pomóc  w  napisaniu 
wniosków o odszkodowania od RZGW.

Dyrektor  ZGKiM – Marian Zdunek – ZGKiM odnotował  30 zgłoszeń.  Budynki  komunalne są 
wszystkie ubezpieczone. Najbardziej ucierpiał budynek przy ul. Radkowskiej nr 100 nie został on 
zalany ale bardzo obsunął się mur oporowy. Koszty naprawy  muru oporowego to ok. 30.000,-zł

Radny Zbigniew Radgowski – podczas tej ulewy ucierpiały też budynku użyteczności publicznej tj. 
MOK w Słupcu i Szkoła Podstawowa nr 7, jaka pomoc została im udzielona.

Zastępca  Burmistrza  Marzena  Wolińska  –  zostały  tam  skierowane  służy  w  celu   uprzątnięcia 
zniszczeń.  Oba  budynki  są  ubezpieczone,  szkody  zostały  zgłoszone  i  czekamy  na  wypłacenie 
odszkodowania. W budynku MOK został zalany piec, który najprawdopodobniej będzie musiał być 
wymieniony dlatego też rozważana jest możliwość przejścia z ogrzewania olejowego, które jest 
bardzo drogie na gazowe.

Radny Piotr Wróbel – ul. Spacerowa na wysokości budynku nr 16 doszło do zatkania kanalizacji 
sanitarnej.  Powodem  było  dostanie  się  do  kanalizacji  wód  deszczowych  i  nastąpiło  wybicie 
studzienek ściekowych. Zostały zalane mieszkania poprzez cofnięcie się  wody. Prosi o dokonanie 
inwentaryzacji  miejsc  nielegalnych podłączeń do kanalizacji  sanitarnej,  mieszkańcy służą swoją 
pomocą.  Prosi  o  zamontowanie  znaku  „zakaz  wjazdu”  przy  budynku  Spacerowa  18   z 
upoważnieniem tylko do wjazdu dla mieszkańców i właścicieli garaży. Bardzo często dochodzi do 
blokowania wjazdu.

Radna  Regina  Wałęsa  –  chciała  w  imieniu  mieszkańców  podziękować  wszystkim  służbą  za 
udzieloną pomoc.

Radny Arkadiusz Michalski – prosi o naprawę oświetlenia przy MOK nie świecą trzy lampy od 
strony ul. Sybiraków. 

Radny Janusz Staniocha – chciał  zwrócić uwagę na działania ZWiK- u, a konkretnie za łatanie 
ubytków  w  drodze  po  robotach  kanalizacyjnych.  Chyba  już  najwyższy  czas  na  wyciąganie 
konsekwencji i nakładanie kar, ZWiK bardzo lekceważy swoje obowiązki.

Zastępca Burmistrza Marzena Wolińska –  zostają naliczane kary.

Ad. 9. Zakończenie obrad.

W związku  z  brakiem głosów  i  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
zamknął XLVI sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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